
   
 

4. juli 2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Naalakkersuisut blev i forbindelse med behandlingen af EM2016/57 pålagt at fremlægge en 

redegørelse om privatiseringspotentiale. Hvor langt nåede man med dette arbejde inden 

valgudskrivelsen den 5. marts 2018? 

 

2. Vil Naalakkersuisut på eget initiativ arbejde videre med denne redegørelse og fremlægge den for 

Inatsisartut? I så fald ønsker jeg at vide, hvornår Inatsisartut kan forvente at denne bliver fremlagt. 

 

3. Naalakkersuisut bedes anslå, hvor meget det vil koste at færdiggøre redegørelsen? 

 

4. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Malene Vahl Rasmussen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

På Efterårssamlingen 2016 blev følgende beslutningsforslag vedtaget af Inatsisartut: 

 

Forslag til Inatsisartutbeslutning om, at Naalakkersuisut pålægges at fremlægge en redegørelse, der skal 

omfatte en analyse af de helt og delvist selvstyreejede selskaber, med henblik på selskabernes 

privatiseringspotentiale. Redegørelsen skal fremlægges senest til FM 2018. 

 

På grund af valgudskrivelsen den 5. marts 2018 blev redegørelsen imidlertid aldrig omdelt. Det må dog 

antages, at arbejdet med redegørelsen har været på et yderst fremskredent stadie, da Naalakkersuisut jo 

blev pålagt at fremlægge den senest på FM 2018. 

 

Jeg konstaterer, at redegørelsen aldrig er blevet fremlagt, og beder på den baggrund om at få svar på mine 

spørgsmål inden for en frist på 10 arbejdsdage. 

 

 


